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Spørgsmål 

Under hvilke forudsætninger mener ministeren, at der vil være grundlag for at indføre en 

afgift på udslip af lattergas fra spildevandsanlæg over en vis minimumsstørrelse. 

 

Svar 

Lattergas er et klimaproblem og udgør godt 40 pct. af de samlede udledninger fra vand-

sektoren. Der dannes fx lattergas i forbindelse med spildevandsrensning.  

 

Det er desværre meget vanskeligt at gøre noget ved lattergasemissionerne på nuværende 

tidspunkt, da der ikke findes tilstrækkelig præcise målinger af lattergasemissioner, til at 

disse kan danne grundlag for en afgift.  

 

Et grundlag for en afgift vil blandt andet forudsætte, at der foreligger målte data for emis-

sionen fra de enkelte renseanlæg, som det er muligt at kontrollere og verificere.  

 
Regeringen har dog netop indgået i alt 13 klimapartnerskaber med erhvervslivet. De en-

kelte sektorer skal samarbejde om, hvordan deres sektor kan reducere drivhusgasudled-

ningerne, så de enkelte sektorer kan bidrage til at opfylde regeringens mål om 70 pct. re-

duktion af CO2-udledningen i 2030. Det er min forventning, at klimapartnerskabet om 

affald, vand og cirkulær økonomi vil komme med forslag til initiativer til reduktion af lat-

tergas fra spildevandsanlæg, således at der på den baggrund kan arbejdes videre med regu-

lering af lattergas fra spildevandsanlæg. 
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